
 

2009 őszén három hónapot töltöttem el a lille-i Université Lille1 intézményében 
Erasmus-ösztöndíjasként. Végzős hallgatóként nem tantárgyakat vettem fel, hanem 
projektmunkát, amely a szakdolgozatom alapjául szolgált.  

A kiutazásom előtti egyeztetés során jeleztem, hogy fénytávközléssel szeretnék 
foglalkozni, ez alapján egy az egyetemhez tartozó kutatólaboratóriumban (IRCICA) 
helyeztek el. Az elméleti alapozás után a munkámat felügyelő professzor segített az 
elvégzendő mérések meghatározásában, megtervezésében és – szükség esetén –
azok elvégzésében is. A rendszeres konzultációkon kívül szabadon oszthattam be az 
időmet, de hétköznapokon többnyire reggel nyolctól délután négyig a laborban 
dolgoztam.  

A szállásom az egyetem egyik kollégiumában volt, a szobák egyszemélyesek. 
Ebédidőben több menza közül is választhatnak a hallgatók. A kampusz  
Villeneuve-d’Ascq szélén helyezkedik el, Lille belvárosa metróval húsz perc alatt 
elérhető.  

Az iskolán és a kollégiumon kívül a közösségi élet központja a Maison des 
étudiants. Az egyetemen működő szervezetek rendszeresen szerveznek bulikat és 
kirándulásokat a külföldi és „hazai” hallgatóknak.  

Lille nagy előnye, hogy „mindenhez” közel van; jártam Párizsban, Brüsszelben, 
Londonban, Amszterdamban, valamint Brugge-ben is.  

Személyes élményeim alapján mindenkinek ajánlom, hogy éljen a külföldi 
ösztöndíj lehetőségével, hiszen a szakmai ismeretek mellett új barátokat szerezhet, 
és sok szép emlékkel gazdagodhat.  

Köszönöm Dudás Máriának és Gyárfás Andrásnak, hogy segítettek az ösztöndíj 
megpályázásában, és a kiutazás megszervezésében.  
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